
 

Referat 
D 25.9.2023 kl. 19.00-21.00     
Forældrerepræsentanter: 

Kristian Kjær Søgaard, Søren Askær Høeg, Mona Meldgaard Kristensen, Maja Hjort 

Pedersen og Anne Frisk. 

Medarbejderrepræsentanter: Lars Strandhave  

Ledelsen: Annette Hald  

 

Afbud:  

DAGSORDEN 

 

Uddybelse af punktet /  

REFERAT OG BESLUTNING 

ANSVARLIG 

   

1. Godkendelse af 

dagsorden. 

Valg af ordstyrer og 

referent 

 

Godkendelse af referat 

fra sidste møde 

 

Ordstyrer: Kristian. 

Referent: Mona.  

 

 

 

Referater godkendt og underskrevet 

 

 

2. Orienteringspunkt: 

Formand: 

Forældrerepræsentanter: 

Leder: 

Medarbejderrepræsentant 

Et gensidigt orienteringspunkt 

Formand: Ingen bemærkninger 

Forældrerepræsentanter: Ingen bemærkninger 

Leder:  

Der har været ansættelsessamtaler vedr. 

souschefstillingen og der er ansat en person, 

hvis navn offentliggøres når det formelle er på 

plads. Vedkommende begynder d. 1-11.   

Kortlægning 2023 foregår for personale og 

forældre i uge 39, 40 og 41. Vi besluttede på 

sidste møde at udlove en lille præmie ved høj 

forældre-svarprocent. Personalet afgør selve 

udmøntningen præmien.  

Der kommer fotograf i starten af oktober; det 

er et tilbud til forældre.   

Alle personaler i dagtilbud i Billund Kommune 

har været til Læringskaravane = et 

fyraftensmøde med oplæg, hvor der i år var 

fokus på det neuroaffektive med fokus 

udviklende lege. Der er efterfølgende blevet 

justeret på gruppernes rutiner ved dagens 

forskellige overgange og afprøvet andre og 

mere sam-regulerende lege.   

Medarbejderrepræsentanter: Ingen 

bemærkninger 

 

3. Opfølgning på mødet d. 

13-6 for alle bestyrelse 

Evt. justering af / udarbejdelse af nye 

principper?  

Evt. revidering af vores 

kommunikationsstrategi? 

 



 

Efter fælles drøftelse af hvad vi finder vigtigt i 

forældre-hjem-samarbejdet, nedsættes et lille 

udvalg, Anne og Annette, som arbejder videre 

på et udkast frem til næste møde.  

Mona laver udkast til plakat med inspiration fra 

en anden institution. 

 

4. Bestyrelsens 

underudvalg 

Festudvalg: 

Evaluering af Sommerfesten d. 8-9. 

En rigtig god aften, med mange positive 

tilbagemeldinger. Tilpas med to sange som 

børnene optrådte med. God opbakning fra 

forældre, der også var gode til at hjælpe med 

at rydde op. Temaet høstfest passer rigtig godt 

og kan fint gentages fremover. Placeringen 

ved bordene var årgangs-opdelt og det 

fortsætter vi også med.  

 

Legepladsudvalg: 

Forberedelser til lille legepladseftermiddag d. 

6-10  

Der skal sættes et starttidspunkt på, så der 

bedre kan planlægges i forhold til de børn, 

som endnu ikke er hentet og heller ikke skal 

deltage i arbejdet udenfor. 

Arbejdsopgaver oplistes til fælles orientering 

som sidste gang  

Der bliver serveret et nemt måltid til 

aftensmad.  

 

5. Økonomi Budgetforlig 2024.  

Der er indgået budgetforlig, som isoleret på 

dagtilbudsområdet indeholder beslutning om 

ekstra økonomi til at pædagoger kan komme 

på NUSSA uddannelse. Konkret vil det være 

én pædagog fra vores børnehave. 

 

Status på forbrug pt og forventet årsresultat 

2023  

Der er lige nu en forventning om et regnskab i 

balance ved årsskiftet. 

Der er blevet brugt en stor del af overskuddet 

fra sidste år på ting, som har været ønsket 

længe. Der er også blevet brugt en del penge 

på vikartimer, og der er blevet sat ekstra timer 

på raketgruppen i formiddagstimerne, da de 

nu er ved at være mange børn hos 

Raketterne.  

 

6. Forældrehenvendelse Drøftelse af forældrehenvendelse.  



 

Hvad kan man gøre, hvis man som forældre 

synes samarbejdet med personalet omkring sit 

barn er udfordret?  

Fra børnehavens side tilbydes et møde, hvor 

Annette vil deltage og evt. også invitere huset 

specialpædagogiske vejleder, Lene, med.  Det 

er vigtigt, at vi får talt om tingene og ”får 

svesken på disken” for at kunne komme 

konstruktivt videre i samarbejdet. 

Det er vigtigt at hvis forældre i bestyrelsen får 

henvendelser, skal de opfordre den 

pågældende til at henvende sig til ledelsen, og 

ellers kan de -  efter aftale med den 

pågældende - selv henvende sig til ledelsen 

og orientere om behov for møde.   

7. Evt. Evt.? 

Anne spørger ind til at der lige nu er en del 

børn i raketgruppen, som ofte enten glemmer 

at gå på toilettet eller kommer for sent på 

toilettet og dermed får brug for at få skiftet tøj 

pga. ”uheld”.  

Personalet har netop fået sparring på, hvad de 

yderligere kan gøre omkring den ophobning, 

der er lige nu. Det er lige nu en blanding af en 

del ”unge” børn, hvoraf mange lige er kommet 

af med bleen, så det med toilettet stadig er en 

øvebane, og så er der nogle lidt ”ældre” børn, 

for hvem det stadig kan drille. Og så spiller 

størrelsen af vores legeplads også ind, for der 

er ret langt at gå fra det fjerneste hjørne og 

helt op på ude-toilettet, hvis man pludselig er 

blevet trængende. Der er nu lidt flere ”tisse-

runder”, hvor børnene opfordres til at komme 

på toilettet, ligesom der om eftermiddagen 

også kan benyttes det lille toilet inde i huset 

(Udetoilettet er et alm. stort toilet) 

Der vil blive sendt et lille skriv ud på AULA 

omkring de ekstra tiltag, der er blevet sat i 

gang, så forældrene ved, hvad der bliver gjort 

for at afhjælpe ophobningen.  

Datoen for næste møde er ændret til d 13 -11. 

 

 


